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حســینریگی،متولد1357ازاستانسیستانو
بلوچستاناســت.ویاولینفیلمسازبلوچدرعرصه
سینماییحرفهایایراناست.ریگیفعالیتفیلمسازی
خودراازســال1374باگذراندندورهفیلمســازی
درانجمنســینمایجوانانایرانآغازکردوتاکنون
موفقبهساختفیلمهایزیادیدربخشهایمستند،
داستانیکوتاه،بلندوســینماییشدهاست.بهبهانه
حضورفیلممیروبهتهیهکنندگیســعیدالهیکهدر
سودایچهلودومینجشنوارهفیلمفجرقراردارد،با

اوبهگفتوگوپرداختیمکهدرادامهمیخوانید.

چراتصمیمبهساختاینفیلمگرفتید؟
همواره دغدغهام از ســاخت فیلم، شناســایی سیستان و 
بلوچســتان و تولید در این شهر اســت. لذا بر اساس تجارب 
فیلمســازی که از سینمای مستند داشــتم و سوژه هایی که 
به ذهنم میرســید، ســعی کردم ایده این فیلم را ترکیبی از 
سوژههای به تصویرکشیده ذهنم، ترســیم کنم. از طرفی با 
ورود آقای مهدی معقولی و نویسندگی پیمان شیرخوانی این 

فیلمنامه نوشته شد و پروانه ساخت گرفت.
چهمدتصرفنگارشوبازنویسیاثرشد؟

این فیلمنامه را دو سال پیش براســاس طرحی از مهدی 
معبودی نوشــتم و چندین بار بازنویسی کردم. اما در 
نهایت، نگارش و بازنویسی این اثر توسط  پیمان 
شیرخانی نوشته شــد که حدودا ۳ الی4 ماه، 

طول کشید.
داســتانفیلمحولچهمحوری

است؟
درباره نوجوان بلوچی است که برای 
اثبات مردانگی خود به مادرش، دست 
به کار بزرگــی زده  تا خود را محک 

بزند.
از قبــل را دکوپــاژ
فیلمبرداریطراحیکردید
یابهشکلدکوپاژسرصحنه

عملکردید؟
قبــل از تولید، ســاعتها و 
روزها با فیلمبردار درباره دکوپاژ 
صحبت کردیم و طراحی کردیم. 
اما برخی مواقع در تولید، باتوجه به به فضا 
و موقعیت مجبور به تغییر آن میشدیم. لذا دکوپاژ 
دریا را به دلیل سختی و چالشهایی که داشت به 
صورت استوری برد طراحی کردیم و الباقی دکوپاژ 

که در کویر بود در پیشتولید انجام دادیم.
پراکندگیلوکیشناثربهچهشکلبود؟

بیشتر آثار من، برگرفته از لوکیشنهای خارجی 
است. از طرفی، همواره راغبم از لوکیشنهای زیادی 
بهره ببرم؛ به همینخاطر این فیلم نیز از لوکیشنهای 
متعددی استفاده شد. البته ناگفته نماند که تعدد 
لوکیشنها باعث سختی و چالش کار شده بود. اما 

معتقدم این چالشها به جذابیت پروسه تولید کمک شایانی 
کرده بود.

تعاملتانباعواملکارچطوربود؟
معمولا با تیمی که مشــغول به کار میشــوم در وهله اول 
سعی میکنم که رفاقت کنم. لذا همین رفاقت باعث میشود 
که از نظر روحی به گروه نزدیک شوم و نقطه نظراتشان را جویا 
شــوم. البته عوامل نیز بخاطر رفاقت ایجادشده، نظراتشان را 
با صراحت و بیپروا بیان خواهند کــرد که همین عامل باعث 

کیفیت مطلوب اثر خواهد شد.
نحوهانتخاببازیگرانچطوربود؟

نحوه انتخاب بازیگران چهره که بســیار توانمند و حرفهای 
بودند، از تهران پذیرفته شــد اما به غیر از میرو، حدودا 17 الی  
18 معرفی بازیگر در این کار بود که اولین تجربهشان رقم خورد.

پیشتولیدفیلمچندروزطولکشید؟
برای یادگیری لهجه با بازیگرانی که از تهران انتخاب کرده 
بودیم، حتما باید تمریناتی صورت میگرفت که این پروســه 
40 روز طول کشید. اما تمرینات بازیگران بومی، حدودا 5 روز 
بود. البته در پروسه تولید )قبل از شروع ضبط( نیز تمریناتی 

صورت گرفت.
تولیدچندروزبود؟

حدودا 50 روز. 
ساختاینفیلمباچهچالشهاییروبروشد؟

خب لوکیشن این فیلم در سیســتان و بلوچستان بود. لذا 
تولید هر فیلم، زمانی که در شهرستان انجام میشود، قطعا با 
کمبود امکانات روبرو میشود. بطور مثال اگر این فیلم در تهران 
بود، هر زمان که احتیاج به لنز خاصی داشت، میتوانستیم از 
دفتر تهیه کنیم اما رســاندن لنز به این منطقه حداقل دو روز 
کاری زمان میبرد. البته ناگفته نماند که به دلیل عدم امکانات 
در این شهر، روند تولید زمانبر و ســخت بود اما خدا را شکر 

پروسه تولید به خوبی به اتمام رسید.
ازجلوههایبصریومیدانیدراینفیلماســتفاده

شده؟
بله به دلیل اینکه در فیلم میرو، برداشــت از نمای زیر آب، 
تیراندازی و فضاسازی دهه 50 داشتیم از جلوههای میدانی و 

بصری، استفاده کردیم.
بهترینسکانسفیلمازنظرشما؟

خب تمام ســکانسها برایم جذاب است اما بطور مشخص 
میتوانم به سکانس خروس بازی اشاره کنم.

بهتریندیالوگاثرازنظرشما؟
وقتی با دریا رفیق بشــی، دریا هم مرواریدش رو نشــونت 

میده.
بنظرشمااینفیلمدرجشــنوارهچهشانسهایی

خواهدداشت؟
اصولا برای جشنواره کار نمیکنم، بیشتر راغبم که اثرم دیده 
شود. البته قطعا دریافت جایزه شیرین است و معتقدم از نظر 

تیم سازنده، مستحقق دریافت تمام جوایز هستیم.
سخنپایانی؟

 امیدوارم که فیلم میرو، اثری تاثیرگذار باشــد و با دیدنش 
احساس خوبی نثار تماشاگر شود.

گفت و گوی صبا با حسین ریگی؛ کارگردان فیلم میرو

لایق دریافت 
تمام جوایز هستیم

ویژه چهل و دومین جشنواره بین المللی فیلم فجر


